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PUMA ECOBOOST HYBRID 
NUTIKA MEGABOX HOIUKASTIGA

ford.infoauto.eeCO2 heide 96 – 106 g/km. 
Keskmine kütusekulu 4,2 – 4,6 l/100 km. 

  facebook.com/infoautoford
Info-Auto
www.infoauto.ee

TALLINN Järve Pärnu mnt. 232 tel. 671 0060 infoauto@infoauto.ee  
TARTU Turu 27 tel. 737 1890 tartu@infoauto.ee  
PÄRNU Tallinna mnt. 89a tel. 447 2777 parnu@infoauto.ee

S: onu Heino ajad onmöödanik 

tub-vestleb, siis tema on lõpuks 
aru saanud, et muutunud ajas uus 
generatsioon ei võta paljusid te-
ma nalju vastu. Ta on aru saanud, 
ja saab aru, et tema käitumisma-
neer või suhtumine peab ja saab 
totaalselt muutuma.“ Lähiajal Ai-
var Mäed Eesti kultuurimekas nä-
ha ei ole, sest peadirektor läheb 
korralisele puhkusele.

Haarates veel kord nõukogu 
esimehe sõnadest kinni, on Es-
tonias Mäe skandaaliga läbi saa-
mas päevad, kus familiaarsus oli 
lubatud, sealhulgas esietenduse 
puhul kolleegi löömine põlvega 
tagumikku – „Palju õnne!“ , – nii 
nagu ülemaailmsed teatritradit-
sioonid ette näevad. „Tulevikus 
ei hakka enam midagi juhtuma 
– kõik käivad koridoris ringi sün-
gete nägudega, kedagi ei kallis-
tata, kedagi ei suudelda, sest siis 
on alati kellelgi võimalus öelda, 

et kas te nägite, mis ta tegi,“ tea-
tab Mikk. Kuigi ajakirjanduses 
on avaldatud vulgaarsemaid epi-
soode Mäest, siis nende kohta 
on Mikul öelda vaid üht: „Neid 
me ei tolereeri!“

Mäe roll teadmata?

Juba pressikonverentsi lõpus, 
mis kestis kokku umbes 17 mi-
nutit, öeldi, et nõukogu liikme-
te aeg on piiratud. Mäe skandaal 
on kuum kartul – nii ruttasidki 
nõukogu liikmed kas Kuressaar-
de tähtsale kohtumisele või tu-
letas neile teatri administrat-
sioon meelde, et auto ootab all.

Pressikonverentsil võtsid sõ-
na – vastavalt küsimustele – li-
saks Mikule veel nõukogu liige, 
Eesti muusika- ja teatriakadee-
mia rektor Ivari Ilja ja EKRE frakt-
siooni saadik Helle-Moonika Hel-
me. Endine kultuuriminister ja 

Reformierakonna rahva-
saadik Urve Tiidus lausus 
napid sõnad Mäe skandaali 
kohta pärast pressikonverent-
si. „Ma ei anna hinnanguid ini-
meste isikuomadustele. Ma üt-
len, et temas [Mäes] on energia, 
mis suudab juhtida keerulisi prot-
sesse. Ja on väga tore, et see on 
toimunud kultuurimaailmas,“ 
räägib Tiidus, tuues näiteks Saa-
remaa ooperipäevad. Mäe süü-
distuste kohta ütleb Tiidus, et se-
da tuleb vaagida kohtulikult.

Pressikonverentsil ei öelnud 
nõukogu liikmed, mida Mäe nei-
le täpselt rääkis. Personaalsetes 
intervjuudes kõlab liikmete suust, 
et inimeste solvamine ja väär-
kohtlemine on „mõnikord eba-
määrane, aga seda kindlasti ol-
la ei tohiks“, et „Mäe eitab dras-
tilist väärkohtlemist“…

„Me konkreetselt ei la-
hanud neid [süüdistu-
si], me ei võtnud aja-
leheartiklit ette,“ sel-
gitab Helle-Moonika 
Helme Õhtulehele. Te-
ma on nõukogu liikme-
test viimane, kes jagab 
kommentaa-

re nii palju, kui on küsimusi. „Mi-
na ei mäleta… Selles mõttes mi-
na ei hakka siin ütlema, ma ei mä-
leta konkreetselt – me ei aruta-
nud igasuguseid juhtumeid. Nõu-
kogu võttis vastu otsuse, et juhti-
miskultuur sellisena, mis viib sel-
liste süüdistusteni, mis on ajakir-
janduses avaldatud, seda me kind-
lasti ei tolereeri.“

Järgmisel nädalal on uus rah-
vusooperi nõukogu koosolek, et 
liikuda vaikselt tõe poole. Esi-
mese sammuna võetakse uurida 
usaldusisikute rolli senises süs-

teemis. Pressikonverentsil üt-
lesid nõukogu liikmed, et 

nad on avatud ja valmis 
kaitsma inimesi, kes ta-
havad rääkida oma loo 
teatris toimuvast.
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Rahvusooperi 
Estonia peadirektor 
Aivar Mäe. 

Ahistamis-skandaalisattunud AivarMäe jäi
ametisse

Rahvusooperi Estonia
nõukogu seisukoht
ahistamissüüdistustes
„Artiklis kirjeldatud suhtlusviis ei ole kindlasti korrektne ega vasta 

teatriväärtustele. Rahvusooperi Estonia nõukogu kindlasti ei tole-

reeri kirjeldatud käitumist ega ülekohut. Nõukogu kuulas ära Aivar 

Mäe selgitused. Tänaseks ei ole nõukoguni jõudnud ühtegi kae-

bust, mis viitaks peadirektori ebaväärikale käitumisele. Et tagada 

sõltumatus võimalike sarnaste pöördumistega tegelemisel, kutsub 

teatri nõukogu appi rahvusooperi Estonia usaldusisiku, et arutada, 

kuidas organisatsioon saab paremini valmis olla sarnaste kaebus-

tega tegelemisel. Tõe saab välja selgitada ainult kohtumenetluses. 

Rahvusooperi nõukogu ei püüa ega saagi kuidagi süüküsimust la-

hendada. Meie saame tegeleda rahvusooperi hea maine ja nor-

maalse tööõhkkonna tagamise eesmärki silmas pidades. Ja seda 

me ka teeme.“

Robin Roots

Teet Malsroos


